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Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 18478
Pkt.nr: 122

Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 5547

BUDGETOPLÆG 1996-1999
Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Rammeoplæg/Investerinasoversigt:

Økonomisk afdeling har udarbejdet rammeoplæg for 1996-1999 og 
fremsendt disse til fagudvalgene i april måned. Rammeoplæggene, 
der er i 1995-priser, vil blive forelagt økonomiudvalget i maj 
måned.

Samtidig er investeringsoversigten for 1995-1998 udsendt til 
fagudvalgene, idet man har bedt udvalgene om at revidere over
sigten samt indsende eventuelle ønsker om nye anlægsprojekter.

Nye driftsoroiekter:

Tidligere år er der indhentet oplysninger om nye projekter, som 
herefter er indgået i byrådets endelige prioritering.

Der ønskes økonomiudvalgets stillingtagen til, om der i år skal 
indhentes oplysninger om nye driftsprojekter.
Samlet budgetoplæg for 1996-1999:

Vi har nu modtaget Kommunernes Landsforenings foreløbige skøn 
over pris- og lønstigninger. Det samlede budgetforslag er derfor 
fremskrevet med disse skøn til 1996-priser.

Nedenstående bilacr er vedlagt økonomiudvalgets dagsorden:

- Fremskrevet hovedoversigt over budget 1996-1999.
- Kommunernes Landsforenings foreløbige pris- og lønskøn.
- Notat vedrørende kommunens økonomi i 1995 samt 1996-1999.

ØK har behandlet sagen den 10.04.95, nr. 80.
Pkt. 80 blev behandlet før pkt. 79.

Økonomiudvalget tog oplægget til efterretning. Der ønskes ikke 
indhentet nye driftsprojekter.

Økonomi- og skatteforvaltningen den 2. mai 1995.
Forvaltningen har d.d. modtaget indenrigsministeriets forslag til 
kommunal finansieringsreform

Materialet vedlægges og vil blive gennemgået på økonomiudvalgets 
møde den 8. maj 1995.
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ØK har behandlet sagen den 08.05.95, nr. 97.
Økonomiudvalget tog forslag til kommunal finansieringsreform/ 
herunder konsekvenserne til efterretning.

Fremsendes til byrådet til efterretning.

Byrådet har behandlet sacren den 16.05.95, nr. 103.
Taget til efterretning.

Økonomisk afdeling den 6. juni 1995,
Revideret budgetoplæg for 1996-99 er udarbejdet.

I oplægget er indregnet konsekvenser af den kommunale finansie
ringsreform, ændringer som følge af rammeudmeldingerne samt æn
dringer på lovbestemte områder.

Følgende materiale vil blive eftersendt dagsordenen:

- aktivitetsskemaer - fremsendt fra fagudvalgene
- oversigter over aktiviteter
- hovedoversigt
- budgetsammendrag
- investeringsoversigt 1995-1999
- pris- og lønskøn

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 123
Journalnr : 16.04 B.lbnr. 18965

VEDR. JÆGERSPRIS SKOVBØRNEHAVE
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 5618 Fdm. in

Økonomi:
Sagsfremstilling;
Børnehaven fremsender en ansøgning om økonomisk tilskud til rengø
ring på kr. 54.000,- årligt.

Siden børnehaven startede i 1992 har forældrene på skift gjort 
rent i børnehaven. Bestyrelsen må desværre konstatere, at stan
darden er meget svingende. ( Bestyrelsen har også forståelse her
for. Det er hårdt, at skulle gå direkte fra arbejde og så gøre 
rent i børnehaven, med et træt og sulten barn om benene.)

Et barn i børnehaven har nu fået konstateret astma. Bestyrelsen 
finder det særligt nødvendigt nu at der strammes op omkring rengø
ringen.

Forældrene vil stadigvæk stå for hovedrengøringen af børnehaven, 
som foregår 3 weekender om året.

Bilag til sagen: Tilbud fra et rengøringsfirma.

Fællesforvaltningen den 8. mai 1995
Det skal bemærkes, at børnehaven i forbindelse med budgetbehand
lingen for 1995 har ansøgt om et rengøringstilskud.

Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen.

Børne- oa kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95. nr. 72.
Skovbørnehavens status som puljeinstitution indebærer, at 
børne- og kulturudvalget ikke kan anbefale ansøgning om 
tilskud til rengøring.

BESLUTNING:

Jr. nr.: _
Besvaret
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Journalnr.... : 16.04 B.lbnr. 18964
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 5617

VEDR. JÆGERSPRIS SKOVBØRNEHAVE

Pkt.nr: 124

Økonomi i
Sagsfremstilling:
Skovbørnehaven ansøger i brev af 26. april d.å. om økonomisk refu
sion fra kommunen i tilfælde af langtidssygdom eller barsel, samt 
refusion for børn der er fyldt 6 år og som stadigvæk forbliver i 
børnehaven.

Refusionen ønskes da børnehavens budget ikke kan bære at skulle 
betale for vikar i tilfælde af længere tids sygdom/ barsel. For 
tiden er det forældrene som vikarierer ved personalets ferie samt 
sygdom.

Refusionen vedr. 6 årige børn, som betaler fritidshjemstakst, 
ønskes også p.g.a. børnehavens stramme budget. Forældrebetalingen, 
der p.t. udgør 1.050,- kr. kan ikke hæves, da den i forvejen an
drager de max. 30 % af driftsudgifterne, som forældrene må betale 
jfr. soc.ministeriets betalingsregler.

Fællesforvaltningen den 8. mai 1995
Det skal bemærkes, at de kommunale daginstitutioner efter decen
traliseringsreglerne får dækket sygdom udover 1 måned, ligesom man 
ved barsel får dækket forskellen mellem dagpengerefusionen og 
lønnen til vikaren.

For så vidt angår forældrebetalingen dækker kommunen det indtægts
tab, der opstår i de kommunale børnehaver, indtil man kommer på 
fritidshjem. En sådan aftale har kommunen ikke med Skovbørnehaven. 
Sagen er blevet aktuel, efter at man sænkede taksten for de 6 
årige børn i børnehaverne. Skovbørnehaven skal følge de takster 
kommunen fastsætter. Der er p.t. 5 børn, som er 6-årige.

Udvalget bedes tage stilling til,

- om puljeordningen (Skovbørnehaven) i relation til sygdom og 
barsel skal følge decentraliseringsreglerne for de kommunale 
daginstitutioner

- om kommunen fremover vil refundere indtægtstabet for de 6-årige, 
som p.t. er 184,- kr. pr. md.

Økonomisk forvaltning den 9. mai 1995.
Jægerspris kommune yder et årligt tilskud til driften - i 1995 kr. 
473.900,

Skovbørnehaven betaler kr. 1.000,- i mdl. husleje - 12.000 kr. 
årligt.
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Børne- oa kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95, nr. 71.
Skovbørnehavens status som puljeinstitution indebærer, at 
børne- og kulturudvalget ikke kan anbefale tilskud til 
udgifter til sygdom og barsel.

' 5
Børne- og kulturudvalget anbefaler refusion af indtægtstab for 
de 6-årige.

BESLUTNING:
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Jr. nr.: ______
Besvaret:____
Sagen til: TS/



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.06.95

Side
8

Journalnr.... : 17.00.00 B.lbnr. 18969
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 5622

ØKONOMISKE VILKÅR I FORBINDELSE MED 10. KLASSE
SAMARBEJDET MED SKIBBY KOMMUNE

Pkt.nr: 125

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Som beskrevet i vedlagte bilag fra 21. december 1992 er der aftalt 
vilkår i forbindelse med 10. klasse-samarbejdet med Skibby Kom
mune .

Den nærmere administration har ikke tidligere været skriftligt 
nedfældet.

Skoleledergruppen og økonomichef Jan Kristiansen har drøftet 
forholdene den 8. maj 1995.

Der er enighed om følgende:

- For hver elev Skibby sender flere til Jægerspris end omvendt 
betaler Skibby et beløb, der årligt er ca. 20.000 kr.

- Sogneskolen og Møllegårdskolen modtager for hver elev de har 
flere, end de sender til Skibby de samme elevtalsrelaterede 
beløb, som Jægersprisbørnene modtager. Sendes der flere ele
ver fra den enkelte skole til Skibby afregner skolen tilsvarende 
til Skibby.

- Sogneskolen og Møllegårdskolen modtager 1 time ugentligt lektion 
pr. elev, de har i overskud i forhold til de elever, der går til 
Skibby. Den modsatte procedure er gældende hvis der sendes flest 
elever til Skibby.
Udgiften afholdes af lærerlønkontoen.
Det årlige timetal svarer til 1 ugentlig U-time med tilhørende 
F-tid og Ø-tid efter gældende regler.
Timetallet kan veksles til 0-timer efter afgørelse på den enkel
te skole.

Ovennævnte forslag svarer til den praksis der har været, i Økono
misk henseende afholdes det inden for afregningsbeløbet, idet
økonomien andrager ca. 12.- 13.000 kr. årligt.

Jr. nr.: --------------'
Fællesforvaltningen den 10. mal 1995.
Det indstilles at ovennævnte vilkår godkendes’, %  at det overgår 
som bilag til skrivelsen fra den 21. december 1992.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95. nr. 76.
Børne- og kulturudvalget anbefaler de vilkår, som er anført af 
skoleledergruppen og økonomichef Jan Kristiansen.
BESLUTNING:
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Pkt.nr:
Journalnr.... 17.02.00 B.lbnr. 18971

BN Sagsid/lbnr. 5624Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 5624 Fdm. ini

SITUATIONEN! PÅ MØLLEGÅRDSKOLEN ‘ , / ^L ^  '
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OSagsfremstilling: O-'Sc-y'Ĉ  ŷ cS4r

Der arbejdes pa at tilvejebringe et overblik over situationen pa 
Møllegårdskolen, for så vidt angår timetal for lærerne (over-un- /.£CLci^_^ L 
dertid) og budgetsituationen.

Der vil på mødet blive givet en nærmere redegørelse for disse to 
områder.

Eventuelle konsekvenser kan eventuelt drøftes i udvalget på bag
grund af redegørelsen.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95. nr. 83.
Børne- og kulturudvalget tog orienteringen om budgetsituatio
nen til efterretning.

Med hensyn til timetallet for lærerne anbefaler børne- og 
kulturudvalget, at Sogneskolens og Møllegårdskolens overtid ud 
over 200 timer dækkes ekstraordinært. Solbakkeskolens overtid 
dækkes ud over 100 timer. Overtiden udover henholdsvis 200 
timer og 100 timer afholdes indenfor skQley^senets lærerløns-
ramme. * ** *-----------------—

Besvaret: _________________Fællesforvaltningen den 29. mai 1995. ,,
Afdelingsleder Bjarne Nielsen har udarbejdet oversigt over overtid 
på de 3 skoler.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 127
Journalnr.... : 20.10 B.lbnr. 19043
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 5627 Fdm. init.

VEDR. CAFE VIRKSOMHED FRA REJSESTALDEN

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Formanden for børne- og kulturudvalget Ole Find Jensen afholdte 
den 30. marts 1995 et møde med direktør Niels Sættern, Kong Fr. 
VII"s Stiftelse, for at få udarbejdet en aftale om café virksomhed 
i Rejsestalden.

Se vedlagte brev af 10. maj 1995.

Børne- og kulturudvalget bedes tage stilling til, om de i brevet 
skitserede retningslinier for café virksomhed kan danne baggrund 
for en aftale med Stiftelsen.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95. nr. 84.
Der tages en kontakt til Aladin og Syvtallet. Aftalen sendes 
til økonomiudvalget til behandling.

Fællesforvaltningen den 30. mai 1995.
Restaurant Aladdin og Frederik Syvtal oplyste i møde d. 30. maj 
1995, at man kan godkende de retningslinier, Kong Frederik VII"s 
Stiftelse har foreslået.

Økonomiudvalget bedes tage stilling til, om de skitserede ret
ningslinier kan anbefales overfor byrådet.

BESLUTNING:

Besvaret: 
Sagen til:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.06.95

Side
11

Journalnr.... : 02.00.01 B.lbnr. 15800
Sagsbehandler : HEJ Sagsid/lbnr. 5167

SOLBAKKEHALLEN

Pkt.nr: 128

Fdin. init.

Økonomi; Kommunen forudsætter vederlagsfrit at stille grundareal 
til rådighed.

Sagsfremstilling:
Dalby Idrætsforening v/Kent Ustrup fremsender forslag til 
udvidelse af Solbakkehallen.

Forslaget omfatter en tilbygning på ca. 400 m2. indeholdende 
omklædning - køkken - toilet, samt aktivitetsrum.

Projektet tænkes finansieret af private midler, af tilskud fra 
tipsmidlerne og af lån, tilskud og garanti for lån, fra Danmarks 
Idræts Forbunds Bygge- og Anlægsfond som Kulturministeriet stiller 
til rådighed.

Projektet forudsætter at kommunen vederlagsfrit stiller det 
nødvendige grundareal til rådighed, hvilket der ansøges om.

Indstilling:
Til drøftelse.

TU har behandlet sagen den 29.09.94, nr. 301.
Indstillingen blev godkendt.

Fællesforvaltningen den 18.10.94.
Udvalgets stillingtagen til Dalby Idrætsforenings henvendelse 
udbedes.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 26.10.94. nr.
155.
Dalby Idrætsforenings forslag fremsendes til skolebestyrelsen 
ved Solbakkeskolen til udtalelse.

Dalby Idrætsforening inviteres til et møde med børne- og 
kulturudvalget på nov. mødet særligt med henblik på en 
drøftelse om driftsudgifterne i forbindelse med 
udvidelsen/tilbygningen samt drøftelse af forholdet til skolen 
samt de øvrige brugere.

Ole Find Jensen deltog ikke i behandlingen af dette punkt. 

Fællesforvaltningen den 8. nov. 1994.
Dalby Idrætsforening v/Kent Ustrup er indkaldt til kl. 16.30. 

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 16.11.94, nr.
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Dalby idrætsforening v/Kent Ustrup fremsender forslag til de , 
juridiske og økonomiske konsekvenser af det fremsendte forslag 
til udvidelse. Udvalget afventer uddybning af forslaget 
iøvrigt iflg. aftale med Kent Ustrup.

Fællesforvaltningen den 10. mai 1995.
Dalby idrætsforening fremsender økonomisk overslag vedr. udvidelse 
af hallen. Foreningen har opgjort driftsbudgettet til 110.000,- 
kr. årligt til, lys og varme, daglige reparationer samt rengøring.

Overslaget er bilagt sagen.

Solbakkeskolens forældrebestyrelse har udtalt sig til sagen. 
Udtalelsen bilagt sagen.

Forvaltningen har bedt Dalby idrætsforening om et forslag til de 
juridiske konsekvenser ved haludvidelsen. Dette forslag vil 
foreligge til mødet.

Udvalget bedes tage stilling til:

1. Vil kommunen stille grunden til rådighed eks. som et 30-årigt 
lejemål til en symbolsk leje ?

2. Tilskud til haldriften med kr. 110.000,-.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95, nr. 78.
Børne- og kulturudvalget anbefaler:

- at kommunen stiller grunden til rådighed som et 30-årigt 
lejemål til en symbolsk leje.

- at der ydes tilskud til haldriften med kr. 110.000,- på 
betingelse af, at lokaletilskud ikke ydes øfter folkeop
lysningsloven.

Driftstilskuddet anbefales at indgå i budget[96.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 82.20.00 B.lbnr. 18118
Sagsbehandler : PB Sagsid/lbnr. 5503

TILBYGNING AF LIGGEHAL PÅ KATHOLT

Økonomi:

Pkt.nr: 129

Fdm. init.

Sagsfremstilling:
På baggrund af at der i budget 1995 er afsat kr. 78.000 til ligge- 
hal på Katholt, er der udarbejdet et skitseprojekt.

Liggehallen kan rumme krybber til 10 børn og konstrueres som en 
forlængelse af det eksisterende hus mod nord. Der bliver således 
tale om en tilbygning, der ikke stilmæssigt skiller sig ud fra 
resten af huset.

Der er indhentet priser på håndværkerudgifter. Disse beløber sig 
til ialt 125.000.

Dertil kommer et anslået beløb på kr. 30.000 til indkøb af kryb
ber.

Der mangler således 77.000 kr.

Tegninger og detaljeret beskrivelse ligger i sagen 

Fællesforvaltningen, den 8. marts 1995.
Det indstilles, at stillingtagen indgår i den aktuelle daginstitu
tionsstruktur-debat .

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95, nr. 38.
Fællesforvaltningens indstilling af 8. marts 1995 godkendes. 

Fællesforvaltningen den 8. mal 1995,
Sagen medtages til fornyet vurdering på baggrund af forslag om 
reduceret projekt, der imødekommer Katholts påtrængende behov for 
en liggehal inden for de oprindeligt afsatte kr. 78.000,-.

Tegninger og beskrivelse af den nye liggehal ligger i sagen

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95, nr. 69.
Børne- og kulturudvalget anbefaler forvaltningens reviderede 
oplæg på kr. 49.680,-.

Fællesforvaltningen den 19. mai 1995.
Forvaltningen skal anbefale, at det fulde beløb på 78.000,- kr. 
frigives, idet forskellen mellem de 49.680,- kr. og 78.000,- kr. 
skal anvendes til indkøb af 6 krybber.
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BESLUTNING:
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Besvaret: 
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Journalnr.... : 20.00 B.lbnr. 18988
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 5626

FORSLAG TIL BRUGERREPRÆSENTANTSKAB FOR 
REJSESTALDEN

Pkt.nr: 130

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Kulturgruppen i Jægerspris fremsender forslag til sammensætning af 
brugerrepræsentantskab for Rejsestalden.

Børne- og kulturudvalget vedtog på sit møde den 22. marts 
1995 at nedsætte en styregruppe på 5 personer, heraf 2 
medlemmer fra brugerrepræsentantskabet.

Udvalget beder kulturgruppen om at stille forslag om repræ
sentantskabets sammensætning og antal.

Vi foreslår, at brugerrepræsentantskabet består af 9 
personer:

1 fra erhvervs- og turistforeningen

2 fra børn- og unge området, f.eks. fra

- distrikstsrådene
- ungdomsskolens bestyrelse
- klubrådet
- elevrådet
- seminariet

2 fra det kunstneriske - og kulturelle område

Området dækker alle registrerede eller kendte foreninger og 
grupper, der ikke hører under folkeoplysningsudvalget.
Området dækker også andre kunstneriske eller kulturelle 
interessenter, der måtte melde sig.

2 fra folkeoplysningsudvalget dækkende alle grupper under 
FOU: 1 fra hovedområde I og 1 fra hovedområde II.

Kultur- og turistmedarbejderen deltager i møderne uden 
stemmeret.

Kulturgruppen vil snarest udarbejde forslag til vedtægter for 
brugerrepræsentationen samt et oplæg til vedtægter for styre
gruppen. Valgproceduren indarbejdes i vedtægterne.

Børne- og kulturudvalget bedes tage stilling til sammensæt
ning af brugerrepræsentantsskabet.

Børne- oa kulturudvalget har behandlet sagen den 17.05.95. nr. 80.
Børne- og kulturudvalget anbefaler, at der udpeges 2 medlemmer
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fra erhvervs- og turistforeningen, ligesom der udpeges 2 
medlemmer fra kulturgruppen. Den øvrige sammensætning af 
brugerrepræsentantskabet anbefales som foreslået af kultur
gruppen .

Jr. nr.: _
Besvaret: 
Sagen til:
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Journalnr.♦.. : 16.06.00 B.lbnr. 17726
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 5446

TEMADEBAT VEDR. DAGINSTITUTIONSOMRÅDET.

Pkt.nr: 131

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Udvalget har oprindeligt aftalt, at der skal afholdes en tema
debat vedr. daginstitutionsområdet den 1. marts d.å.

Temadebatten den 1. marts d.å. er aflyst, og afholdes istedet 
henholdsvis den 22. februar og 22. marts. Det skal bemærkes, 
at temadebatten den 22. februar sker efter udvalgets møde med 
daginstituionslederne.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 22.02.95. nr. 31.
Datoen den 22. marts ændres til den 3. april 1995 kl. 8 - 10. 

Fællesforvaltningen den 28. marts 1995.
Der vil inden mødet blive eftersendt et revideret oplæg til 
temadebatten på daginstitutionsområdet.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 03.04.95. nr. 51.
Oplæg gennemgået og drøftet.

Fællesforvaltningen den 7. april 1995.
Sagen medtages påny til udvalgets drøftelse af aktuelle problem- 
stillinger/løsningsmuligheder jfr. oplæg til temadebatten.

Børne- og kulturudvalget bedes tage stilling til det videre forløb 
af institutionsplanlægningen.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 19.04.95. nr. 54.
Børne- og kulturudvalget anmoder forvaltningen om oplæg og 
beregning af følgende akutløsninger:

1. Vester Mose - fritidsklubpladser etableres midlertidigt i
"Hermon".

2. Kragebakken - benyttelse af mindre lokaler på Solbakke
skolen til fritidsklubpladser.

3. 11 - undersøgelse af pavillion mulighed til
klubpladser.

Oplæg og beregninger medtages til økonomiudvalgets møde den 8. 
maj 1995.
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Fællesforvaltnincren den 8. maj 1995.
Sagen medtages til drøftelse på baggrund af de foranstaltninger 
der er truffet for at afhjælpe de akutte problemstillinger.

Børne- oa kulturudvalget har behandlet sagen den 17,05.95, nr, 68,
Fællesforvaltningen udfører byrådets beslutning af 16. maj 
1995 vedr. akutløsningen på daginstitutionsområdet i 
samarbejde med de relevante institutioner.

Følgende planlægning tilstræbes:

1. Børne- og kulturudvalget ønsker serviceniveauet fastlagt 
jfr. oplæg til temamøde af 18. april 1995 således:
Ole Find Jensen og Preben Karlsen samt Svend Erik Isakson 
ønsker at serviceniveauet pkt. A og F samt B og C.
Jens Skipper Rasmussen ønsker et serviceniveau pkt. A,F og 
E.

J æ cre r s p r is :

2. Udbygning af ungdomsklub/ungdomsskole i 1996/1997.
Vester Mose fritidsklub etableres i forbindelse med denne 
udbygning.

3. Daginstitution planlægges etableret i Jægerspris.

4. Juniorklub etableres i l  .s Skipper Rasmussen tager
forbehold med hensyn til den økonomiske situation.

Dalby:

5. Selvstændig fritidsklub etableres i 1997.

Administrationen den 6. juni 1995.
Oplæg til temamøde af 18. april 1995 er tidligere udleveret til 
byrådets medlemmer.

BESLUTNING:

Besvaret:
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Journalnr.... : 00.01P22 B.lbnr. 18682
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 5577
t e m a d e b a t o m  æ l d r e o m r å d e t

Pkt.nr: 132

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Som bekendt skal der afholdes en temadebat om ældreområdet i 
såvel udvalget som byrådet.
Til brug for denne temadebat har sundhedsafdelingen udarbejdet et 
oplæg til ældrepolitikken, som udsendes som bilag til dagsorde
nen .
Oplægget medsendes til orientering. Temadebatten i byrådet 
afholdes torsdag den 4. maj 1995, kl. 15 - 17.
SU har behandlet sagen den 25.04.95, nr. 31.
Oplægget udsendes til temadebat i byrådet d. 4. maj 1995. 
Orientering.
Fællesforvaltningen den 18. mai 1995.
På baggrund af byrådets temadebat om ældreområdet har sundheds - 
afdelingen udarbejdet et oplæg til ældrepolitikken i Jægerspris 
kommune for 1995 og fremover.
Udvalget bedes politisk tage stilling til sundhedsafdelingens 
oplæg af 12. maj 1995.
Der skal tages stilling til:
1. Akut problemstilling om hjemmehjælpsniveauet 1995.
2. Nye tiltag for 1996.
Bilaget af 12. maj udsendes med dagsordenen.
Økonomisk forvaltnings bemærkninger til sundhedsafdelingens oplæg 
er bilagt sagen.
SU har behandlet sagen den 23.05.95. nr. 37,
1. Socialudvalget anbefaler at der ydes en tillægsbevilling på 
ca. kr. 264.000,- til 115,38 hjemmehjælpstimer ugentlig sva
rende til 3,11 fuldtidsstillinger i perioden 1/6 - 31/12-95, 
jfr. Sundhedsafdelingens oplæg af 12/5-95, side 5.
Anbefalingen sker under forudsætning af, at der kan skaffes 
økonomisk dækning.



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.06.95

Side
20

2. Nye tiltag for 1996.

Kørsel:
Der skal arbejdes videre med det serviceniveau, der er lagt op 
til i oplæg til ældrepolitisk debat d. 4. maj 1995, side 11.

Senil demente:
Der skal i 1998/99 afsættes midler til en ny boenhed.

Den delvis skærmede enhed:
Der opkræves betaling svarende til daghjemsklienter, jfr. bl.
§ 74 med kr. 55,- pr. dag eller aften fra 1. jan. 1996.

Udvidelse af vagtberedskabet til den delvis skærmede enhed: 
Socialudvalget ønsker, at den delvis skærmede enhed skal holde 
åbent på samtlige feriedage og skæve helligdage. Det indebærer 
at aftentimerne konverteres til dagtimer, så der dog altid 
holdes åbent 8 timer 6 dage om ugen, og at der kun er 
aftenåbent 1 gang om måneden.

Sygeplejersker/sygehjælpere/hjemmehjælpere:
Socialudvalget anbefaler, at der afsættes en lønpulje på kr. 
843.000,- ud af det skitserede behov for opnormering med ialt 
kr. 1.723.000,- til opnormering af ovennævnte 3 personalegrup
per. Der udarbejdes et administrativt oplæg vedr. fordelingen 
af den foreslåede lønpulje på kr. 843.000,-.

Ældreboliger:
Socialdemokratiet anbefaler, at der opføres 20 boliger fra 
1996 til år 2000. Venstre ønsker en beregning af driftsud
gifterne til ældreboliger samt beregning af konsekvenserne af 
at benytte anvisningsretten i almennyttigt byggeri.

Ombygning eller tilbygning til plejeområdet på De Tre Ege: 
Udsættes indtil videre. Berv'>ir-h
Udvidelse af madordningen: %y
Socialudvalget anbefaler, at madordningen udvides fra 66 
portioner til 75 portioner. Økonomiske konsekvenser er 
etableringsudgifter kr. 15.000,-. Udvidelse af personale, 1 
køkkenassistent 37 timer ugentlig kr. 177.860,- pr. år.

Fællesforvaltningen den 24. maj 1995.
KL har ved administrativ information af 17. amj 1995 meddelt, at 
der kan ydes 50 % statsrefusion af kommunernes lønudgifter, når 
kommunerne i samarbejde med AF opretter nye faste jobs i den 
kommunale ældreservice, som bliver besat med ledige, Arbejdsmi
nisteriets bekendtgørelse af 2. maj 1995.

Fællesforvaltningen vil arbejde med denne ordning i forbindelse 
med socialudvalgets anbefaling af tillægsbevilling på kr. 
264.000,-
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Pkt.nr: 133
Journalnr 82.08 B.lbnr. 17952
Sagsbehandler : EN Sagsid/lbnr. 5486 Fdm. in'

RENGØRING ARBEJDSMARKEDSAFD. HOVEDGADEN 23

Økonomi: 50.000,- kr.

Sagsfremstilling:
Efter en periode, hvor det har været afprøvet at renholde konto
rer, venterum, toiletter, bad og undervisningslokale ved hjælp af 
aktiverede kontanthjælpsmodtagere eller jobtræningspersoner, må 
vi desværre konstatere, at der på denne måde ikke kan holdes en 
rengøringsstandard, der kan leve op til minimumskravene på en 
arbejdsplads.

Det har hidtil ikke været muligt at få en jobtræningsperson (lang
tidsledig) fra AF til at påtage sig jobbet.

Senest har rengøringen været klaret af en aktiveret kontant
hjælpsmodtager, der nu har fået job i en privat virksomhed.

Vi har efter en gennemgang af de i projekterne aktiverede ikke 
fundet nye emner til rengøringen.

Da huset skal kunne fungere dels som arbejdsplads for fastansatte 
medarbejdere, dels som kursus- og mødested, samt som midlertidigt 
turistkontor, er det vigtigt, at der sikres en rengøringsstandard 
svarende til rådhusets. Her tænkes både på hygiejne og på sikker
hed med hensyn til tavshedspligt m.v. (For at holde det værste 
skidt fra kontorene, har sagsbehandlere selv gjort rent i ugen der 
gik!)

Chefgruppen har bevilget rengøring med 10 timer pr. uge indtil 
1.4.1995.

Udgiften til rengøring vil på skalatrin 9 andrage pr. år kr. 
42.400,-.

Det indstilles til Økonomiudvalget, at der pr. 1.4.1995 ansættes 
rengøringshjælp med 10 timer pr. uge.

Økonomi- og skatteforvaltningen d, 7, marts 1995.
Såfremt økonomiudvalget bevilger 10 timer ugenligt fra 1. april 
1995, vil udgiften i år andrage 31.800,- kr. Finansiering medtages 
ved budgetopfølgningen. Beløbet vil ligeledes blive medtaget i 
budgetoplæg for 1996.

ØK har behandlet sagen den 13.03.95, nr, 63.
Et flertal i økonomiudvalget godkender at der foretages 
opmåling på Annekset. 2 medlemmer (V) ønsker sagen forelagt 
byrådet idet man ikke kan gå ind for opmåling.
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Byrådet har behandlet sagen den 21.03.95, nr. 68.
Byrådet godkender med 8 stemmer for økonomiudvalgets 
flertalsindstilling.

4 medlemmer (V) stemte imod.

1 medlem (C) undlod at stemme.

Fællesforvaltningen den 6. juni 1995«
Iflg. opmåling, foretaget af KAD er den nødvendige daglige 
rengøringstid opgjort til 3,5 time.

Med den nuværende anvendelse af bygningen er 2 timer dagligt 
imidlertidig tilstrækkeligt, ligesom 30 timer til en årlig 
hovedrengøring skønnes tilstrækkeligt.

Forvaltningen indstiller at der bevilges 10 timer pr. uge, samt 30 
timer til en årlig hovedrengøring.

BESLUTNING:

o - /  /csJ j l j  1 0

Jr. nr.: __ 
Besvaret:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.06.95

Side
23

Journalnr.... : 09.00 B.lbnr. 17686
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 5490

RENGØRING MATERIELGÅRDEN, CONTAINERPLADS 
OG RENSEANLÆG

Pkt.nr: 134

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Arbejdstilsynet har ved påbud af 13. februar 1995 pålagt 
Jægerspris kommune at sikre forsvarlig rengøring i bade, spise og 
omklædningsrum samt på toiletter.

Der er tidligere i forbindelse med budgetlægning stillet forslag 
om at ansætte personale til rengøring af folkerum. Denne post blev 
imidlertid ikke medtaget.

Der stilles med henvisning til arbejdstilsynets påbud forslag om 
tillægsbevilling til formålet. Det foreslås, at der foretages en 
samlet opmåling af rengøringsarbejdet.

Økonomi- og skatteforvaltningen den 7. marts 1995.
Bevillingspørgsmål må afvente resultat af opmåling.

ØK har behandlet sagen den 13.03.95. nr, 64.
Et flertal i økonomiudvalget godkender, at der foretages 
opmåling.
2 medlemmer (V) ønsker sagen forelagt byrådet, idet man ikke 
kan gå ind for opmåling.

Byrådet har behandlet sagen den 21.03.95, nr. 69.
Byrådet godkender med 8 stemmer for økonomiudvalgets 
flertalsindstilling.

4 medlemmer (V) stemte imod.

1 medlem (C) undlod at stemme.

Teknisk forvaltning den 6. juni 1995.
På grundlag af oplæg fra Kvindeligt arbejderforbund er ressource
behovet vurderet. KAD"s opmåling findes rimelig, dog kalkuleres 
ikke med hovedrengøring og rengøringsfrekvensen er for Neder Dråby 
renseanlæg nedsat til 11 arbejdsdage pr. måned og for Container
pladsen til 16 dage.

Der indregnes transporttid og kilometergodtgørelse.

Den samlede udgift for Materielgård, Containerplads, Tørslev ren
seanlæg og Neder Dråby renseanlæg kan herefter opgøres til kr. 
8.808,- pr. måned. Heraf er kr. 450,- direkte transportomkostnin
ger.
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Jr. nr.: __ 

Besvaret: 
Sagen til:
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Pkt.nr: 135
Journalnr 81.15.15 B.lbnr. 19245
Sagsbehandler : MH Sagsid/lbnr. 5668 Fdm. ind
DECENTRAL LØN

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Ved indgåelse af KTO-forliget i april 1995 blev der mellem parter
ne aftalt, at den tidligere lokalløn erstattes af decentral løn. 
Den fortsatte mulighed for at råde over midler til lokal løndan
nelse var under forhandlingerne et krav fra arbejdsgiverside.
Decentral løn adskiller sig fra den tidligere lokalløn på følgende 
punkter:

- loftet er ikke samtidig "bund". (Dvs., at den enkelte 
kommune ikke behøver at udfylde hele den aftalte ramme)

- mulighed for "objektivisering" og synliggørelse af begrun
delsen for løntildelingen

- gruppevis tildeling fremhæves
- mulighed for løn- og lønsupplement under efter- og 
videreuddannelse er fremhævet

- mulighed for at organisationerne indgår forhandlingsfælles-

- indberetning og opgørelse af forbruget forenklet.
Med dette indhold tilgodeser forliget ønsket fra mange kommuner 
om at lette adminstrationen og tildelingen af de decentrale løn
dele, såfremt dette gribes an på en hensigtsmæssig måde, og der 
kan skabes enighed mellem ledelsen og de faglige organisationer 
herom.
Fra chefgruppens side er der et ønske om fortsat at have det le
delsesinstrument til rådighed som en decentral løndannelse udgør. 
Dette instrument kan feks. bruges til at honorere en særlig ind
sats, særligt belastende funktioner og skabe motivation hos medar
bejderne, hvor dette er særligt nødvendigt og hensigtsmæssigt. Det 
er hensigten så vidt det er muligt at søge en række funktioner 
objektiviseret, således at det er synligt hvilke opgaver, der 
udløser andel af den decentrale løn.
Det er chefgruppens indstilling, at der tildeles decentral løn op 
til de i forliget fastsatte lofter på henholdsvis 0.6 pct. af den 
samlede lønsum for perioden 1/4 - 1995 - 31/3 - 1996 samt 0,8 pct. 
for perioden 1/4 - 1996 til 31/3 - 1997.

skaber

0,8 pct. af den samlede lønsum eksl. lærerlønninger udgør godt 1,0 
mio. kr. I det indgåede KTO-forlig skal den almindelige regule
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ringsordning finansiere decentral løn i 1996/97 med ialt 0,48 pct 
I budgettet var i forvejen afsat 0,7 pct. til lokalløn.

Såfremt Jægerspris Kommune ønsker at anvende "loftet" er der såle 
des budgetmæssig dækning i budgettet.

Indstilling:
Sagen forelægges til økonomiudvalgets afgørelse.

BESLUTNING:

Sagen til:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.06.95

Side
27

Journalnr.... s 01.02.15 B.lbnr. 17319
Sagsbehandler : AJE Sagsid/lbnr. 5388
VINDMØLLEPLANLÆGNING

Pkt.nr: 136

Økonomi t
Sagsfremstilling:
Miljøministeriet har i cirkulære nr. 21 af 28. januar 1994 pålagt 
kommunerne, at offentliggøre et forslag til kommuneplantillæg, der 
for hele kommunen tager stilling til, hvor og i hvilket omfang der 
kan opføres vindmøller. Forslaget skal offentliggøres senest den
1. juli 1995.
Forvaltningen har den 4. november 1994 afholdt et møde med repræ
sentanter for de lokale afdelinger af Dansk Vindmølleforening og 
Danmarks Naturfredningsforening. Herefter er der blevet udarbejdet 
et kortmateriale der kortlægger mulighederne for placering af 
vindmøller under hensyntagen til landskabet, vindforhold og tek
niske hensyn.
Forud for vedtagelsen af et forslag til kommuneplantillæg af dette 
omfang skal der afholdes en offentlighedsprocedure på 8 uger, hvor 
borgerne har lejlighed til at komme med ideer og forslag. Der 
bliver annonceret i Frederikssund Avis den 24.01.1995 hvilket 
medfører, at fristen for indsendelse af ideer og forslag udløber 
den 24.03.1995.
Forvaltningens bemærkninger;
På mødet vil kortlægningen blive gennemgået.
Indstilling;
Det indstilles, at offentlighedsproceduren afventes hvorefter det 
endelige forslag kan behandles på teknik- og miljøudvalgs- mødet 
den 27.04.1995.
TU har behandlet sagen den 21.06.95. nr. 19.
Udsættes til næste møde.
Bilag; Foreløbigt notat om vindmølleplanlægning.
Forvaltningens bemærkninger;
Forvaltningen har udarbejdet et foreløbigt notat om vindmølleplan
lægningen .
Indstilling;
Til drøftelse.
TU har behandlet sagen den 02.03.95, nr. 46.
Notatet blev gennemgået.
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Materialet drøftes med amtet.
Det henstilles til amtet, at eksisterende møller får tilladelse 
til af blive udskiftet.
Forvaltningens bemærkninger den 12.04.1995:
Forvaltningen har siden sidste møde i udvalget drøftet problem
stillingen omkring de eksisterende vindmøller med Frederiksborg 
Amt.
Amtet har givet udtryk for, at de eksisterende møller ikke nød
vendigvis vil blive afviklet med tiden. Man er indstillet på, at 
vurdere hver enkelt mølles placering efterhånden som møllerne 
skal udskiftes. Kun i de tilfælde, hvor de landskabeligt er 
meget uheldigt placeret, vil man ikke give tilladelse til genop
førelse. Amtets tidligere linie vedrørende afvikling af eksiste
rende vindmøller er altså lempet til et niveau, der kan være 
acceptablt for kommunen.
I forhåndshørings-perioden har forvaltningen modtaget ialt 5 
henvendelser heraf 3 skriftlige.
Tre af henvendelserne går på bekymringen for en evt. udvidelse 
af vindmølleparken ved Kyndbyværket. Beboerne på Røglevej er 
meget belastede af støjgener og refleksioner fra de eksisterende 
vindmøller.
Der er i henvendelserne mange forslag til placering af vindmøl
ler. Desværre falder de fleste forslag for afstandskravene til 
beboelse eller de er beliggende i landskabszone 1. Samtlige 
henvendelser nævner afstandskrav til bebyggelse som en vigtig 
faktor.
Forvaltningen har udarbejdet et udkast til planforslag. Da amtet 
endnu ikke har meldt tilbage om de har indvendinger, udsættes 
den endelige godkendelse af planforslaget til næste udvalgsmøde. 
Der vil således også være mulighed for, at høre Danmarks Vind
mølleforenings bemærkninger inden forslaget bliver offentlig
gjort. Det bedes bemærket, at det vedlagte udkast er under sta
dig revision, hvorfor opsætning og indhold må forventes ændret i 
det endelige planforslag.
Det skal bemærkes at udpegningen af de 11 områder er et debatop
læg, der i den endelige plan vil blive begrænset væsentligt.
Da fristen for offentliggørelse er 1. juli 1995 bedes udvalget 
tage stilling til om udkastet følger en acceptabel linie for den 
fremtidige vindmølleudbygning i Jægerspris Kommune.
Indstilling:
Til drøftelse.
TU har behandlet sagen den 27.04.95. nr. 92.
Arbejdet med kommuneplantillæget fortsættes.
Jens-Chr. Børresen kan ikke tilslutte sig flertallets beslut
ning idet han ikke mener at der skal placeres flere vindmøller
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i kommunen.
Teknisk forvaltning den 23. mai 1995.
Bilag: Forslag til kommuneplantillæg nr. 10 - Vindmølleplanlægning.
Sagsfremstilling:
KL fremsender den 27.04.1995 kopi af Naturklagenævnets afgørelse i 
sagen om Billund byråds beslutning om at undlade planlægning for 
vindmøller i .h.t. vindmøllecirkulærets § 4.
Billund kommune begrunder beslutningen med dårlige vindenergi- 
mæssige forhold, ringe interesse for opstilling af vindmøller og 
meget få muligheder for opstilling af vindmøller.
Landsplanafdelingen har blandt andet fremført at vindmøllecirku
lærets § 4 har til hensigt at give bykommuner, der ikke har åbne 
landskaber mulighed for at undlade at fremlægge et forslag. Be
stemmelsen kan ifølge Landsplanafdelingen ikke lovligt anvendes 
i kommuner, hvor en større eller mindre del af det åbne land kan 
anvendes til opstilling af vindmøller.
Naturklagenævnet har alene taget stilling til det retlige 
spørgsmål om, hvorvidt Billund byråd har haft hjemmel i § 4, 
stk. 1 i vindmøllecirkulæret til den trufne beslutning.
Naturklagenævnet giver Billund byråd medhold.
Jørgen Heinemeier, Frederiksborg Amt oplyser den 17.05.1995, at 
han finder Naturklagenævnets beslutning uheldig, da det i hen
hold til vindmølleplaceringsudvalgets arbejde klart var hensigt
en at fremme udbredningen af vindmøller, hvorfor miljøministeri
et udsendte vindmøllecirkulæret.
Forvaltningens bemærkninger den 22.05.1995:
På baggrund af ovenstående er det endelige forslag til vindmølle
plan færdiggjort til udvalgsbehandling.
Indstilling:
Det indstilles, at forslaget godkendes til offentliggørelse.
TU har behandlet sagen den 01.06.95, nr. 129.
1. Det anbefales overfor økonomiudvalg og byråd at det adm. 

udarbejdede kommunalpiantiIlæg fremlægges i offentlig 
høring.

2. Der foretages i offentlighedsfasen en besigtigelse af de 
udpegede lokaliteter.

3. Et mindretal af udvalget bestående af Jens-Chr. Børresen 
(V), kan ikke tilslutte sig flertallets afgørelse med be
grundelse, at Jægerspris kommune har opfyldt sin forplig
tigelse m.h.t. placering af vindmøller, samt med henvis
ning til afgørelse i Naturklagenævnet i sag fra Billund 
kommune.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 01.01.02 B.lbnr. 18436
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 5541
REVISION AF REGIONPLAN

Pkt.nr: 137

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Frederiksborg Amt har den 28/2 1995 indkaldt til et uformelt møde 
om kommunens ønsker til den forestående regionplanlægning. Mødet 
er på teknikerplan, og når et Regioplanforslag er udarbejdet vil 
forslaget blive forelagt til politisk godkendelse. Amtet vil i 
forbindelse med denne offentlighedsfase arrangere borgermøder m.v.
Teknisk chef foreslår, at der allerede i denne tidlige fase sker 
inddragelse af et lidt bredere bagland, - således:
1. Møde med amtets teknikere. Fra kommunen deltager

a. Plan og budgetgruppen.
b. Teknisk chef, Søren Andersen.

2. Efter mødet drøftes sagen i chefgruppen.
3. Erhvervs- og turismegruppen indkaldes med henblik på 

"ideopsamling".
4. Det samlede input til regionplanarbejdet samles og gennemgåes 

i ØK (suplering sker).
5. Der meldes tilbage til Frederiksborg Amt.
ØK har behandlet sagen den 11.04.95. nr. 85.
Punktet incl. tidsplan fremsendes til byrådet til orientering. 
Teknisk Forvaltning den 11. april 1995.
Der bliver indkaldt til møde i Erhvervs- og turismegruppen torsdag 
den 27. april kl. 16.00 for ideindsamling.
På økonomiudvalgsmøde den 8. maj gives en kort orientering fra 
dette møde.
Der er møde mellem kommunen og amtets teknikere torsdag den 11. 
maj .
Sagen drøftes i chefgruppen onsdag den 17. maj.

“ Der sendes foreløbig kommentar til Frederiksborg Amt inden den 1. 
juni med forbehold for økonomiudvalg og byrådets beslutning.
Økonomiudvalg og byråd tager stiling til kommentarer i juni møder
ne .



J

/ 3  ^ J c n s f o c t / ;

/ U / U J d l f p ^  z'SCds -

/C u^o<-^£   ̂ C ̂ -^ 7<! ,*> s.

i

cZ't '- W  _yZ'C<^''^'^ZZ> £/ ^  *~é

stuts'køøc^ \ ^ - ^

0̂ ^  o Ø ø /  Ø 'd'’c

b

Jr. nr.:
Besvaret: _ _ —  
Sagen til: __Q f—



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.06.95

Side
31

Byrådet har behandlet sagen den 18.04.95, nr. 90,
Taget til efterretning.

Byrådet vedtog, at tilkendegive overfor Frederiksborg Amt, at 
tidsplanen vedr. den forestående regionplanlægning er for 
stram.

"Bycirkelkommunerne"/"sekskommunekredsen" tilskrives tillige 
om sagen.

Teknisk forvaltning den 2. maj 1995.
Sagen har været behandlet på møde i udvalget for teknik og miljø 
den 27. april 1995. Samme dato er sagen behandlet af erhvervs - og 
turistgruppen.

Fra disse møder er sammenfattet et notat der vedlægges til 
orientering.

Notatets indhold påtænkes anvendt i en senere svarskrivelse til 
amtet.

Den 11. maj 1995 afholdes herefter møde med amtet.
Sagen drøftes igen i turist- og erhvervsgruppen den 15. maj 1995. 
Forslag til høringssvar til amtet forventes forelagt til byråds
mødet den 20. juni 1995.

Det bemærkes at Frederiksborg Amt og Bycirkelkommunerne er til
skrevet jvf. byrådets beslutning dateret 18. april 1995.

ØK har behandlet sagen den 08.05.95, nr. 106.
Taget til efterretning.

Teknisk forvaltning den 2. juni 1995.
Bilag: Notat af 30. maj 1995 fra møderne den 27. april 1995.

Vedlagt kommunens forslag til høringssvar på baggrund af møder i 
teknik- og miljøudvalget samt erhvervs- og turismegruppen.
I forhold til tidligere fremsendte er foretaget præcisering om det 
geologisk interessante område ved Louiseholm.

Frederiksborg Amt har den 19. maj 1995 sendt brev til kommunen om 
høringsfristen for debatoplægget for regionplanarbejdet. Der gives 
udsættelse på høringsfristen frem til 1. juli. Samtidig anføres, 
at der vil være mulighed for fremsættelse af ændringsforslag samt 
gode ideer fremtil politisk behandling i foråret 1996.
Indstilling; Besvaret:------ ■ - ”

Sagen til: — -------- ----- "
Notatet af den 30. maj 1995 indstilles indarbejdet i et høringsvar 
til Frederiksborg Amt.

BESLUTNING: j / /  /
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Pkt.nr: 138
Journalnr.... : 24.05 B.lbnr. 19268
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 5673 Fdm. init.

TURISTCHEFENS FRATRÆDEN

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Turistchefen har opsagt sin stilling med fratræden pr. 15. aug. 
1995.

Team Hornsherred/Frederikssunds bestyrelse har truffet beslutning 
om straks at genopslå stillingen med uændret indhold.

På baggrund af denne orientering indstilles til økonomiudvalget/ 
at der straks rettes følgende henvendelse til bestyrelsen for Team 
Hornsherred/Frederikssund:

Med udgangspunkt i at turistchefen har opsagt sin stilling, 
stoppes ansættelsesproceduren af ny turistchef indtil de 
fremtidige samarbejdsrelationer på turistområdet er afklaret, 
herunder hvorvidt målsætningerne for de 3 kommuners turistpolitik 
kan forenes i et fortsat samarbejde i Team 
Hornsherred/Frederikssund.

BESLUTNING:

Jr. nr.: _ 
Besvaret 
Sagen til : I qSSm
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Pkt.nr: 139
Journalnr 05.01.30 B.lbnr. 19262
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 5672 Fdm. init--

HOVEDLANDEVEJ 141, OVER ROSKILDE FJORD

Økonomi:
Sagsfremstilling;
Til orientering foreligger kopi af skrivelse dateret den 15. marts 
1995 fra Frederiksborg Amt til Vejdirektoratet.

Vejdirektoratet opfordres til at foretage en nærmere analyse af 
den nuværende og fremtidige afvikling af trafikken over Kronprins 
Frederiks Bro og fremkomme med forslag til en fremtidig løsning 
som kan indgå i forslag til Regionplan 1997.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 140
Journalnr.... : 00.01 B.lbnr. 1376
Sagsbehandler : LL Sagsid/lbnr. 1361 Fdm. init.
MEDDELELSER FRA:

Økonomi:
Sags fr ems tillincr:
a . Formanden
b. Øvrige medlemmer
c . Kommunaldirektør
BESLUTNING
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Dagsorden for LUKKET møde i

ØKONOMIUDVALGET
mandag, den 12.06.95 , kl. 9.00, udvalgsværelse nr.II

DAGSORDEN FOR MØDET iPkt.nr. 141Pkt.nr. 142Pkt.nr. 143Pkt.nr. 144Pkt.nr. 145Pkt.nr. 146
Pkt.nr. 147Pkt.nr. 148Pkt.nr. 149Pkt.nr. 150

& KURSUSCENTER "LUNDHUSET"

HK-KLUBBENS NEDLÆGGELSE.
NING AF LANDERSLEV, GERLEV OG ERHVERVSOMRÅDET 
NEDER DRABY RENSEANLÆG - LICITATION 
KOMMUNEPLANTILLÆG 6, SOMMERHUSOMR. I N. DRABY
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Pkt.nr: 141
Journalnr.... : 04.12 B.lbnr. 19251

Sagsfremstilling:
På økonomiudvalgets møde den 8. maj 1995 besluttede man, at man 
ikke ville erhverve ejendommen matr. nr. 4 e, Gerlev, beliggende 
Skovnæsvej 2 - "Lundehuset", ejet af NKT Holding A/S.

Efter mødet har økonomiudvalget anmodet fællesforvaltningen om at 
udarbejde et oplæg vedr. ejendommens benyttelse til vandrehjem, 
idet man ønskede at genoptage sagen om evt. køb af ejendommen. NKT 
Holding A/S har pr. telefax fremsendt en priside på kr. 2.5 mio.

Fællesforvaltningen - beskæftigelseskonsulent Klaus Bentsen har 
udarbejdet et oplæg vedr. Jægerspris Vandrehjem & Kursuscenter 
"Lundehuset".

Oplægget vedlægges til udvalgets medlemmer.

Der fremsendes efterfølgende et notat vedr. finansieringen af et 
evt. køb samt kapitalbehov til etablering af vandrehjem.

n .
BESLUTNING:

/ O 0 6 t y  y ^ a ^ ^ y ^  —  ^ y

y P e ^ y y c 7/ 
p  y

y y c ^ y o y j y y  y c > c y y y u ^ y y .

cy

0. ~  r7 .

^ y y / y y ^  ø y '  ^  ̂<y ^  ̂  ^ /

jpyC' ^ ̂  & t y  ø y y y ? y < t̂

y / x ^ y y t -7. -o si^t-ecyyc/ø^o v
^  y  y  ^

c

D
y  y  y r  v 1 

y y ^  y y  ^ y  &  c?oiyL&..i ,

' - y y ^  -
07

*C/ y y  ŷ<~ê  c
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Journalnr.... : 00.01P22 B.lbnr. 19252
Pkt.nr: 142

Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 5670

EU-UDBUD AF FORSIKRINGER
Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Jægerspris kommunes samlede udgift til forsikringer udgør 900.000 
kr. årligt, og overstiger derved tjenesteydelsesdirektivets 
beløbsgrænse for tvunget udbud på 400.000 kr.

Kommunens kontrakt med Kommunernes Gensidige Forsikringsselskab 
udløber den 21.12.1995.

Jægerspris kommune skal derfor nu udbyde samtlige kommunens for
sikringer i EU-udbud.

Økonomisk afdeling har i samarbejde med forsikringsmægler gennem
arbejdet kommunens policer og udarbejdet tidsplan for EU-udbuddets 
gennemførelse.

Det er imidlertid af grundlæggende betydning for udbudsmaterialet, 
hvilken politik kommunen ønsker af føre fremover. I dag forsikres 
næsten alt og i de fleste tilfælde uden selvrisiko. Dette er ikke 
økonomisk optimalt. Der er derfor udarbejdet en overordnet "For
sikringspolitik for Jægerspris Kommune" samt medfølgende notat. 
Forsikringspolitikken vil efterfølgende blive uddybet i en forsik
ringsinstruks .

Indstilling
Økonomisk afdeling indstiller "Forsikringspolitik for Jægerspris 
kommune" til byrådets godkendelse.

Samtidig indstilles det, at forsikringerne centraliseres og at en 
eventuel reduktion af forsikringspræmiesummen for den kommende 
periode afsættes i en central pulje til imødegåelse af udgifter 
ved øget selvrisiko.

BESLUTNING:

Saoen til:
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Pkt.nr: 143
Journalnr 25.00 B.lbnr. 19238
Sagsbehandler : JH Sagsid/lbnr. 5667 Fdm. init.

LIGNINGSPLAN FOR 1994

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Jvfr.'skattestyrelseslovens § 1 er Byrådet ansvarlig for, at der 
hvert år udarbejdes en ligningsplan - og at planen følges.

Planen for indkomståret 1994 er udarbejdet for perioden 1.7.95 - 
30.6.96.

Indstilling:
Økonomi- og skatteforvaltningen indstiller ligningsplanen for 
indkomståret 1994 til byrådets godkendelse.

BESLUTNING:

!r. nr.:
Besvaret: 
Sagen til:
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Journalnr.... :
Sagsbehandler : 

VIDEREFØRSEL AF

17.21.01 B.lbnr. 19199
PH Sagsid/lbnr. 5663

KØRSELSKONTRAKTER

Pkt.nr: 144

Økonomi:
Sagsfremstilling:

På byrådets møde den 18. april blev det godkendt, at der optages 
forhandlinger med den lokale vognmand om videreførelse af den 
nuværende kørselsordning, indtil nye kontrakter er indgået med den 
vognmand, som tilbydes kørslen efter EU-licitation.

Forvaltningen har afholdt en forhandling med AK-taxi, hvor det er 
foreslået, at kørselsaftalerne videreføres til den 31.12.95 på 
samme afregnings- og betalingsvilkår som hidtil.

Kørselsaftalen med AK-taxi indeholder således ingen ekstra udgif
ter for kommunen, men kan afholdes inden for de nuværende budget
rammer.

Kontraktudkastet med AK-taxi er bilagt sagen.

Fællesforvaltningen den 24. mai 1995.

Forvaltningen indstiller kontraktudkastet med AK-taxi til 
godkendelse.

BESLUTNING:

l/f

Besvaret:______

Sagen til: _ W
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Plet. nr: 145
Journalnr.... : 81.00.00 B.lbnr. 18849

Sagsfremstilling:
Den 2. maj 1995 har kommunaldirektør Laila Lund modtaget HK-klub- 
bens skrivelse af 28. april 1995. Det oplyses heri blandt andet, 
at klubben er nedlagt samt at HK trækker sig ud af samarbejdsud
valget .
Notat med underbilag som ikke tidligere er udsendt til økonomiud
valgets medlemmer vedlægges som bilag til dagsordenen.
Sagen forelægges økonomiudvalget til orientering og drøftelse af 
den videre procedure.
ØK har behandlet sagen den 08.05,95. nr. 110,
Økonomiudvalget drøftede sagen.
Det er økonomiudvalgets holdning, at der afholdes et møde med 
HK Frederikssund/Frederiksværk for fastholdelse af kravet om 
dokumentation af de fremsatte påstande i den afgåede tillids
repræsentants beretning.
Byrådet orienteres om sagen på det lukkede møde.
Byrådet har behandlet sagen den 16.05.95. nr. 124.
Taget til efterretning.
Administrationen den 2. juni 1995.
I forlængelse af økonomiudvalgets beslutning den 8. maj 1995 blev 
der afholdt et møde med HK den 24. maj 1995. Mødet resulterede i 
vedlagte referat, hvoraf det fremgår, at begge parter hermed be
tragter problemstillingen om de faldne udtalelser på HK-general
forsamlingen den 23. marts 1995 for afsluttet, og at begge parter 
vil arbejde aktivt på at få et godt samarbejde etableret.
Ledelsen har efterfølgende skriftligt fastslået de gældende vilkår 
for tillidsrepræsentanten på Rådhuset, og HK har den 1. juni 1995 
afholdt møde med HK-medlemmerne på Rådhuset, for bl.a. at fastsæt
te en dato for afholdelse af en stiftende generalforsamling for en 
nyetableret HK-klub.
Efter mødet den 1. juni 1995 forlyder det, at stiftende møde først 
vil blive afholdt efter sommerferien.
Indstilling;
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Tages til efterretning.

Jr. nr.: _
Besvaret:
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Pkt.nr: 146
Journalnr.... : 13.03.00 B.lbnr. 19254
Sagsbehandler : HPS Sagsid/lbnr. 5671 Fdm.
PRINCIPVEDTAGELSE AF PROJEKT FOR FJERNVARMEFORSY
NING AF LANDERSLEV, GERLEV OG ERHVERVSOMRÅDET

init.

Økonomi;
Bilag; Projektansøgning for Landerslev og Gerlev m.m. 
Sagsfremstilling;
Byrådet godkendte i møde den 24, juni 1994 projekt for fjern
varmeforsyning i Jægerspris, Neder Dråby samt Over Dråby fra et 
naturgasbaseret kraftvarmeværk i Over Dråby erhvervsområde.
Fj ernvarmeforsyning
Jægerspris kommune har den 8. maj 1995 modtaget projektansøgning 
for fjernvarmeforsyning af Landerslev og Gerlev samt Over Dråby 
erhvervsområde fremsendt af Energi- og Miljøgruppen på vegne af 
Jægerspris Kraftvarme Amba.
Jægerspris Kraftvarme Amba har i foråret gennemført en salgs
kampagne i Landerslev og Gerlev. Der er her opnået tilslutning 
fra 214 ud af 278 husstande svarende til 77%.
Tilslutningsprisen er 500 kr. inden for nærmere fastsat tids
frist. Det vil sige samme vilkår som for brugerne i Jægerspris.
Tilslutningspligt
For nybyggeri samt ved væsentlige ombygninger af varmeinstalla- 
tioner forudsættes tilslutningspligt i henhold til varmeforsy
ningslovens § 11.
I henhold til varmeforsyningsloven er kommunale bygninger med 
vandbårne anlæg tilslutningspligtige.
Kommunegaranti
Desuden har selskabet i brev af 2. juni 1995 søgt om kommune
garanti for lån indtil 25. mio kr. til anlæg af forsynings- og 
stikledniger samt husinstallationer i det nye forsyningsområde.
Byrådet gav på mødet den 24. juni 1994 tilsagn om kommunegaranti 
for lån på 80,1 mio. kr. til projektet i Jægerpsris.
Den samlede garantistillelse vil hermed komme på på 105,1 mio. 
kr.
Forvaltningens bemærkninger;
En analyse af projektet viser en samfundsøkonomisk fordel ved 
etablering af fjernvarmeforsyningen frem for fortsat oliefyring.
Brugerøkonomisk er det dyrere at forsyne Landerslev og Gerlev end 
Jægerspris by. Det beror blandt andet på, at der ikke som i 
Jægerspris er storforbrugere af varme.
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Fjernvarmeforsyningen sker fra kraftvarmeværket, der er under 
opførelse, i Over Dråby erhvervsområde.

Samlet indebærer forsyning af Landerslev og Gerlev at fjern
varmeprisen vil blive et par procent højere for samtlige kunder 
i Jægerspris Kraftvarme, men fortsat konkurrencedygtig i forhold 
til fortsat olieopvarmning.

Projektgodkendelse vil indebære forbud mod etablering af el
varmeforsyning i eksisterende huse inden for forsyningsområdet i 
henhold til energiministeriets skrivelse af 6. maj 1994.

Der forudsættes ikke tilslutningspligt for almindelige hus
stande .

Hovedstadens Naturgasselskab meddelte på mødet den 1. juni, at 
HNG ikke har indvendinger mod etablering af fjernvarmeforsyning af 
Landerslev, Gerlev samt erhvervsområdet.

Efter principbeslutning i byrådet skal det sendes til høring hos 
energiselskaber samt Energistyrelsen. Høringsfristen er 4 uger. 
Såfremt der ikke er indvendinger kan projektet endeligt godkendes 
på byrådets møde i august 1995.

Indstilling:
Den politiske varmegruppe har i møde den 1. juni 1995 behandlet 
projektansøgningen. På baggrund heraf indstilles følgende:

/ - Principvedtagelse af projektansøgning fra Jægerspris Kraft
varme Amba om etablering af fjernvarmeforsyning af Landers
lev, Gerlev samt Over Dråby erhvervsområde

- Tilslutningspligt for nybyggeri til fjernvarmeforsyningen i 
henhold til varmeforsyningslovens § 11

i- Tilslutning af kommunale ejendomme til forsyning med fjern
varme .

- Forbud mod etablering af elvarmeforsyning i fjernvarmefor
syningsområdet .

- Principiel godkendelse om udvidelse af kommunegaranti på 
indtil 25 mio. kr. til udvidelsen af fjernvarmeprojektet.
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Pkt.nr: 147
Journalnr.... : 06.03.00 B.lbnr. 19119
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 5650 Fdm. init.

Sagsfremstilling-:
Der er den 22. maj 1995 afholdt licitation vedr. ombygningen af 
Neder Dråby renseanlæg. Det drejer sig om følgende arbejder:

Smedearbejde 6 tilbud
El-arbejde 17 tilbud
El-tavle 3 tilbud (indbudt licitation)

Resultatet kan først foreligge ved mødet, idet det skal undersøges 
om de lavestbydende bud er konditionsmæssige.

Indstilling;
Fremsendes til økonomiudvalget med anbefaling af de valgte 
entreprenører.

TU har behandlet sagen den 01.06.95, nr. 138.
Det indstilles overfor økonomiudvalget at overdrage:

1. Elarbejdet til El-Heat Aps. Greve. kr. 390.000
2. Smedeentreprisen til A/S Zinckernagel

Tersløse. kr. 191.988
3. Tavleentreprisen til El-KAS, Stege kr. 278.198

Teknisk forvaltning den 6. juni 1995.
Efter afholdelse af licitationerne kan det endelige overslag over 
udgifterne til udbygning af Neder Dråby renseanlæg og stuvnings- 
bassin gøres op.

Projektet kan gennemføres indenfor budgetrammen på kr. 7.550.000,- 
idet der da vil være kr. 267.780,- eller 4,3 % til uforudsete 
udgifter.
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Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 15383
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 5111
KOMMUNEPLANTILLÆG 6, SOMMERHUSOMR. I N. DRABY

Pkt.nr: 148

Fdm. init.

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Teknisk forvaltning den 19.04.95.
Naturklagenævnet fremsender den 10.04.1995 afgørelse i klagesag
en.
På grund af byrådets manglende begrundelse for beslutningen om 
tilbageførsel og på baggrund af uimodsagte oplysninger fra ejer
ne om at arealet ikke er egnet til landbrugsdrift og derfor ikke 
har været dyrket i 10 år, finder Naturklagenævnet at formålet 
med kommuneplantillægget har været at sikre anvendelse af area
let til bynært rekreativt formål dvs. offentligt formål, hvilket 
vil medføre at ejerne har krav på overtagelse efter planlovens 
§48 eller ekspropriation efter §47.
Naturklagenævnet finder derfor at byrådets beslutning alene 
skulle have til formål at billiggøre overtagelsen af arealet.
På denne baggrund betragter Naturklagenævnet byrådets beslutning 
som ugyldig og ophæver dermed kommuneplantillæg nr. 6 og by
rådets afgørelse af 4. oktober 1994 om tilbageførsel af arealet 
til landzone.
Naturklagenævnet har herefter ikke fundet anledning til at tage 
stilling til den fremsatte påstand om inhabilitet.
Afgørelsen er endelig og kan ikke indbringes for anden admini
strativ myndighed, jf. planlovens §58, stk 3. Eventuel retssag 
til prøvelse af afgørelsen skal være anlagt inden 6 måneder, jf. 
planlovens §62, stk. 1.
Indstilling;
Det indstilles at afgørelsen drøftes med henblik på, at arealets 
fremtidige anvendelse vurderes i forbindelse med det kommende 
kommuneplanarbejde og revision af regionplanen.
TU har behandlet sagen den 27.04.95, nr. 108.
Et flertal af udvalget bestående af Ernst Jelstrup, Jan 
Ohlsson, Benny Mønster, Preben Karlsen og Britta Astadatter 
Nilsson tager Naturklagenævnets afgørelse til efterretning.
Et mindretal bestående af Jens-Chr. Børresen og Asger Mansted 
mente at afgørelsen er truffet på et ufyldestgørende grundlag 
m.h.t. arealets hidtidige udnyttelse samt zonestatus for et 
sydligere areal.
Sidstnævnte forhold samt evt. ydelse af braklægningsstøtte
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ønskes undersøgt inden sagens behandling i byrådet.

Forvaltningens bemærkninger den 02.05.1995:
Naturklagenævnet lægger til grund for afgørelsen, at byrådet, ved 
at åbne mulighed for rekreativ anvendelse i kommuneplantillæggets 
rammebestemmelser, bevist har forsøgt at sikre områdets anvendelse 
til et offentligt formål uden egentlig overtagelse af ejendommen. 
(Økonomisk magtfordrejning.)

De pågældende rammebestemmelser er fastlagt i lighed med kommune
planens øvrige bestemmelser for landzoneområder omkring 
Jægerspris, incl. det imod syd tilgrænsende landzoneområde. Der er 
således ikke i sagens anledning sket ændringer i forhold til kom
muneplanens almindelige bestemmelser. Naturklagenævnet er ikke 
bekendt med denne baggrund for fastlæggelsen af rammebestemmelser
ne .

Bente Olsens forpagter, Svend Åge Larsen, Skuldelev, oplyser den 
31.05.95 at matr. nr. 9c Neder Dråby er braklagt på 3. år med 
støtte fra EU. Tonny Harders oplysninger om at området ikke har 
været dyrket i 10 år, gælder således kun for matr. nr. 9ck og 23c 
Neder Dråby. Naturklagenævnets oplysninger har således været unøj
agtige for så vidt angår dyrkningen af arealerne.

Marianne Jensen, Naturklagenævnet, oplyser den 31.05.95 at nævnet 
kan anmodes om at genoptage sagen, hvis der er nye oplysninger i 
sagen. Det er dog op til nævnet selv at afgøre om sagen skal 
genoptages. ^  xs
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Pkt.nr: 149
Journalnr.... : 00.01 B.lbnr. 3701

Sagsfremstilling:

1. Referat fra chefgruppens møder dem 3. 10. 17. og 24. maj 
1995.

2. Ny skoleinspektør på Møllegårdskolen.

Et enigt ansættelsesudvalg har indstillet, at Jørgen 
Slotsgård, Rugvangen 16, 4060 Kr. Såby, ansættes som 
skoleinspektør på Møllegårdskolen.
Jørgen Slotsgård er ansat.

Til orientering for økonomiudvalget.

nr.: __ 
Besvaret: 
Bogen til:
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Pkt.nr: 150
Journalnr.... : 00.01 B.lbnr. 1376
Sagsbehandler : LL Sagsid/lbnr. 1361 Fdxn. init.
MEDDELELSER FRA:

Økonomi;
Sagsfremstilling:
a . Formanden
b. Øvrige medlemmer
c . Kommunaldirektør 
BESLUTNING:


